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Justerat den Justerat den  

 

 

 

Ingrid Dalén Anna Källström 

 

 

Närvarande: 

Ordförande Ingrid Dalén (HSO/FUB) 

Ledamöter Anna Källström (HSO/R) 

 Berit Hinderson (HSO/FHLIS)  

 Amir Amirriazi (DHR)  

Inger Svedmyr 

(HSO/Elöverkänsligas förening) 

 

Förhindrade: Jan Lamby (HSO/HRF), Göran Gustafsson(SRF) 

 

Adjungerad till mötet med yttrande- och förslagsrätt var ledamoten i Skärholmens 

handikappråd Seppo Mälkki  under §12. 

 

Dessutom var föredragande handläggare närvarande. 

  

  

§  1 Fastställande av dagordning 

Dagordningen godkändes med tillägg under Rapporter och Övriga frå-

gor. 

 

§ 2 Val av protokolljusterare 

Ordföranden Ingrid Dalén och Anna Källström fick i uppdrag att juste-

ra dagens protokoll.  

 

§ 3 Föregående protokoll 

Rådet godkände protokoll nr 7/2008 som lades till handlingarna 

  

 

§ 4  Inkomna skrivelser 

  

  Anmäldes inkomna protokoll (skrivelser) vilka lades till handlingarna. 

1. Protokoll nr 7/2008 från kommunstyrelsens handikappråd 

2. Protokoll nr 8/2008 från kommunstyrelsens handikappråd 

2. Protokoll nr 4/2008 från handikapprådet för trafik- och renhållnings-

nämnden och Stockholm Parkering 
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§  5 Exploateringsnämnden 

Ordföranden gick igenom dagordning, tjänsteutlåtanden samt protokoll 

till sammanträdet. 

Rådet noterade att i tertialrapporten finns inget skrivet om tillgänglig-

het.   

  

§  6  Ärenden tagna på delegation 

Inga delegationsärenden fanns att anmäla. 

  

Paus 

 

§  7 Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan för De gamlas Vän-

ner i stadsdelen Enskededalen, S-Dp 2005-08613-54  

Föredragande: Peter Jacobsson 

 

Handikapprådet anförde som svar på remissen och inför den fortsatta 

plan- och byggprocessen: 

 

Rådet förutsätter att terrasserna görs tillgängliga enligt SBN:s beslut 

den 30 november 2006. 

  

Källsorteringsbehållare bör inte vara belägna mer än 30 m bort och pla-

cerade på så sätt att man naturligt passerar platsen. Hela anläggningen 

ska vara fullt tillgänglig för alla, enhetliga symboler och punktskrift ska 

finnas på samtliga kärl. Kärlen ska ha samma placering efter varje töm-

ning för att underlätta användbarheten för personer med nedsatt orien-

teringsförmåga. 

 

Elnätstationen bör placeras norr över mot parkering ca 10 m från gång-

vägen då det läge som föreslås riskerar att utsätta boende och besökare 

för högre strålning än 0,2 mikrotesla.  

 

 

§ 8 Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan för området vid kv 

Triangeln i stadsdelen Mariehäll, S-Dp 2007-03170-54 

Föredragande: Johanna Ljungdahl  

 

Handikapprådet anförde som svar på remissen och inför den fortsatta 

plan- och byggprocessen: 

 

Handikapparkeringsplats ska finnas på plan mark inom 10 m från en-

trén. 

 

Rådet anser att sophanteringen bör utformas på ett sådant sätt att både 

hushållssopor och skrymmande avfall (grovsopor) kan lämnas i ut-

rymmen som nås via inomhusförbindelse utan nivåhinder och hinder i 

form av tunga dörrar. Soprummen ska vara användbara för personer 

med nedsatt rörelse- och orienteringsförmåga eller andra funktionsned-

sättningar. 

 

Källsorteringsbehållare bör inte vara belägna mer än 30 m bort och pla-

cerade på så sätt att man naturligt passerar platsen. Hela anläggningen 

ska vara fullt tillgänglig för alla, enhetliga symboler och punktskrift ska 

finnas på samtliga kärl. Kärlen ska ha samma placering efter varje töm-
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ning för att underlätta användbarheten för personer med nedsatt orien-

teringsförmåga. 

 

Rådet förutsätter att terrasserna görs tillgängliga enligt SBN:s beslut 

den 30 november 2006. 

 

 

§ 9 Inbjudan till information om fördjupad översiktsplan för Norra 

Stationsområdet. 

Föredragande: Emilie Eriksson och Aleksander Wolodarski 

  

 Följande synpunkter ska beaktas i den fortsatta plan- och byggproces-

sen: 

 

Vid byggande av bostäder över järnvägsspåren ska avskärmning göras 

så att magnetfälten uppgår till högst 0,2 mikrotesla.  

 

  Rådet avser att särskilt uppmärksamma handikapprådet i Norrmalms 

stadsdelsnämnd när detaljplanearbetet startar. 

 

 PAUS 

   

                   

§ 10 Inbjudan till möte med chefen för Bostadsanpassning, Anette 

Ejermark, angående kontorets fortsatta arbete med tillgänglighets-

frågor. 

 

Anette Ejermark redogjorde helt kort för den nya organisationen och 

vid det här tillfället ville Anette ha synpunkter från rådet inför kontorets 

fortsatta arbete med tillgänglighetsfrågor. 

 

Rådet önskar bl.a. att den checklista som togs fram av tidigare tillgäng-

lighetssamordnare aktualiseras så att rådet har mer tid att ägna sig åt 

andra frågor. 

  

  Rådet ser fram mot att träffa de nya cheferna i höst. 

 

 

§11 Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan för området vid kv 

Danmark (Kista Torn) i stadsdelen Kista, S-Dp 2007-36880-54 

Föredragande: Agneta Larsson  

 

Handikapprådet anförde som svar på remissen och inför den fortsatta 

plan- och byggprocessen: 

 

Entréer ska vara tydligt markerade så att de är lätt att hitta även för per-

soner med nedsatt orienteringsförmåga. Man bör också tydliggöra alla 

adresser i de olika entréerna inom Kista Galleria. 

 

Biblioteket har trappor och gradänger på visad ritning. Rådet utgår från 

att man kommer att göra alla delar av biblioteket tillgängliga. 

Rampen som förbinder biblioteket och gallerian får inte luta mer än 

1:20 och utformas med vilplan och räcken i enlighet med byggreglerna. 
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Om en bostadsgrupp ska placeras ovanför biblioteket ska gruppen inte 

vara bestå av mer än 5 bostäder om de är avsedda för personer med ut-

vecklingsstörning eller autism. 

 

Mellan översta bostadsplanet och takplanet (terrasser) ska det anordnas 

vertikalhiss med fullgod tillgänglighet. 

 

Rådet anser att sophanteringen bör utformas på ett sådant sätt att både 

hushållssopor och skrymmande avfall (grovsopor) kan lämnas i ut-

rymmen som nås via inomhusförbindelse utan nivåhinder och hinder i 

form av tunga dörrar. Soprummen ska vara användbara för personer 

med nedsatt rörelse- och orienteringsförmåga eller andra funktionsned-

sättningar. 

 

Rådet avstyrker placeringen av nätstationen. 

Om den ändå byggs så ska den vara tydligt märkt så att man vet var den 

är placerad. 

 

 

§12 Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan för Rumänsk orto-

dox kyrka vid Ålgrytevägen i stadsdelen Bredäng, S-Dp 2007-

01985-54 

Föredragande: Inge Almqvist  

 

Handikapprådet anförde som svar på remissen och inför den fortsatta 

plan- och byggprocessen: 

 

Kraftledningen är placerad för nära kyrkan och med hänsyn till att per-

soner som är elöverkänsliga inte kommer att kunna besöka den avstyr-

ker rådet detaljplaneförslaget. Om kraftledningen tas bort eller läggs 

under jord kan rådet godkänna förslaget. 

 

Rådet anser att lösningen med de långa ramperna till kyrkan inte är 

lyckad och att entréförhållandena därför ska utredas vidare. Även möj-

ligheten att använda hiss till alla plan ska utredas vidare. 

 

 

§13 Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan för kv Sandhamn m 

m i stadsdelen Farsta och Larsboda, S-Dp 2007-36243-54 

Föredragande: Inge Almqvist  

 

Handikapprådet anförde som svar på remissen och inför den fortsatta 

plan- och byggprocessen: 

 

Enligt stadens utemiljöprogram ska såväl angöring som parkering kun-

na ske inom 10 m från entréer. 

 

Rådet anser att sophanteringen bör utformas på ett sådant sätt att både 

hushållssopor och skrymmande avfall (grovsopor) kan lämnas i ut-

rymmen som nås via inomhusförbindelse utan nivåhinder och hinder i 

form av tunga dörrar. Soprummen ska vara användbara för personer 

med nedsatt rörelse- och orienteringsförmåga eller andra funktionsned-

sättningar.  
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Rådet rekommenderar att man anordnar sopsug. 

Om det inte är möjligt att ha soprummet inomhus ska det finnas möj-

lighet att bli kvitt sopor inom 10 meter från entrén. 

 

Källsorteringsbehållare bör inte vara belägna mer än 30 m bort och vara 

placerade på så sätt att man naturligt passerar platsen. Hela anläggning-

en ska vara fullt tillgänglig för alla, enhetliga symboler och punktskrift 

ska finnas på samtliga kärl. Kärlen ska ha samma placering efter varje 

tömning för att underlätta användbarheten för personer med nedsatt ori-

enteringsförmåga. 
    

    Handikapplatser ska placeras intill hissar i garagen. 

 

 

§ 14 Rapporter 

 Ordföranden informerade om: 

Överklagande av beslut om bygglov för uppförande av basstation med 

telemast på fastigheten Solhem 12:1 (Gläntans IP) i Stockholms kom-

mun. 

 

Kommunstyrelsens handikappråds yttrande över Remiss av Boverkets 

rapport om tydligare bestämmelser om enkelt avhjälpta hinder. 

 

Brev från Aktionsgruppen Rädda Miljön Kring Kampementsgatan.   

 

Brev från Lokala handikapprådet Södermalm ang.  

detaljplaneförslaget Puckeln, konferensbyggnad vid Riksdagshuset. 

Rådet önskar se bygganmälningshandlingar. 

Remisser 

 

Inga remisser av intresse för handikapprådet hade inkommit till stads-

byggnadskontoret sedan förra sammanträdet.  

   

 

§ 11 Övriga frågor 

 

Förvaltningschef Ingela Lindh har inte haft möjlighet att träffa ordfö-

randen och viceordföranden. Ny tid kommer till hösten. 

 

Ordföranden nämnde att det inte heller blir något möte med Björn Ce-

derqvist ang. Hammarby Sjöstad, innan sommaren. 

 

Ordföranden informerade utifrån vice ordförandes rapport ang. åt-

gärdsprogram för buller enligt förordning om omgivningsbuller (SFS 

2004:675). Rådet önskar att Miljöförvaltningens handikappråd kommer 

till rådet och informerar om sitt arbete med bullerfrågor med inriktning 

på aspekter som faller inom stadsbyggnadsnämndens ansvarsområde. 

 

Inbjudan till sakkunnigmöte den 23 september godkändes av rådet. 

 

Rådet kommer att till hösten få den nya upplagan av Boverkets BBR. 
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Sekreteraren rapporterade att hon fått svar från tillståndsavdelningen 

beträffande parkering i staden . Trafikkontoret har ingen rådighet över 

tomtmark och avgiftsuttaget. Avgiftsfriheten för de som har parkerings-

tillstånd för rörelsehindrade gäller endast gatumark. Staden har ju även 

mark som övervakas/drivs av Stockholm Parkering AB. Som innehava-

re av parkeringstillstånd för rörelsehindrade parkerar man inte gratis 

där.  Hur markavtalen ser ut med privata markägare vet Exploaterings-

kontoret. 

 

Rådet önskar träffa Exploateringskontoret för att se hur markavtalen 

som kontoret skriver med privata markägare är utformade. 

 

Ordföranden är bortrest från den 17 juni till ca 17 augusti och nås på tfn 

0414 - 222 17 eller via brev på adress Ingrid Dalén, Skepparegatan 24, 

272 38 Brantevik. 

 

Sekreteraren har semester 14 juli till den 11 augusti. 

 

Mötet avslutades kl. 17.00 

 

   

  Vid protokollet 

 

       

                Anita Westergren 


